

ចាប់ពី ថ្ងៃទី ៣០ ខែមិថុនានេះទៅ
រដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោននឹងលុបបំបាត់ការរឹតបន្តឹងភាគច្រើនដែលទាក់ទងនឹងជំងឺកូវីដ-១៩។
ប្រជាជនចំនួន ៧០ ភាគរយដែលរស់នៅក្នុងរដ្ឋរបស់យើងពីអាយុ ១៦ ឆ្នាំឡើងទៅ
យ៉ាងហោចណាស់បានចាក់វ៉ាក់សាំងចំនួនមួយដូស ដែលអភិបាលរដ្ឋ លោក Jay Inslee
បានកំណត់ដើម្បីអាចវិលត្រឡប់មកសភាពធម្មតាដូចដើមវិញ នៅតាមទីកន្លែងភាគច្រើន។

លើសពីនេះទៅទៀត ប្រជាជនជាង ៧០ ភាគរយដែលរស់នៅក្នុងតំបន់ King County អាយុ ១៦
ឆ្នាំឡើងទៅ បានចាក់វ៉ាក់សាំងគ្រប់ចំនួនហើយ
ដែលនាំអោយមានការការពារកម្រិតខ្ពស់នៅក្នុងសហគមន៍។

ជំងឺកូវីដ១៩ (COVID-19) មិនទាន់បាត់ទេ
ហើយវិស្វប្រភេទថ្មីកំពុងតែបន្តរាលដាលបន្ថែមទៀត។ ការបន្តប្រុងប្រយ័ត្នគឺជាការសំខាន់មួយ
ដើម្បីការពារអ្នកដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងឬអ្នកដែលមិនអាចចាក់វ៉ាក់សាំងបាននៅឡើយ។

King County ប្តេជ្ញាថានឹងខិតខំចាក់វ៉ាក់សាំងអោយបាន [១១១%](#)
[\(គេហទំព័រមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ\)។](#)
ការងាររបស់យើងមិនទាន់ចប់រួចរាល់នៅឡើយទេ។ យើងនឹងបន្តផ្តោតលើការខ្វះខាត
ដោយផ្តល់ការចាក់វ៉ាក់សាំងចល័ត
ផ្តល់ការគាំទ្រកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងចាក់វ៉ាក់សាំងនៅតាមទីកន្លែងធ្វើការ
និងប្រើយុទ្ធសាស្ត្រផ្សេងៗទៀតនៅតាមមូលដ្ឋានសហគមន៍។

តើការរឹតបន្តឹងអ្វីខ្លះដែលត្រូវបានលុបបំបាត់នៅថ្ងៃទី ៣០ ខែមិថុនា?

មិនមានការរឹតបន្តឹងលើការកំណត់ចំនួនមនុស្សនៅតាមទីកន្លែងប្រកបមុខរបរនិងទីកន្លែង
សាធារណៈផ្សេងទៀតដូចជា ភោជនីយដ្ឋាន ហាងលក់គ្រឿងទេស ហាងលក់ភ្នំ រោងភាពយន្ត
និងសារមន្ទីរ។ ហើយក៏មិនតម្រូវអោយរក្សាគម្លាតឃ្លាតឆ្ងាយពីគ្នាផងដែរ។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ
ម្ចាស់អាជីវកម្មអាចជ្រើសរើសបន្តអនុវត្តការរឹតបន្តឹងទាំងនេះ។

តើខ្ញុំត្រូវបន្តពាក់ម៉ាស់នៅតាមទីសាធារណៈឬទេ?

វាជាការសំខាន់ដែលអ្នកមានម៉ាស់នៅជាប់នឹងខ្លួននៅពេលចាកចេញពីផ្ទះ។

- យោងទៅតាម [p. ១៧](#) (គេហទំព័រមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ)
បានអោយដឹងថា
អ្នកដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងឬចាក់វ៉ាក់សាំងមិនទាន់បានគ្រប់ចំនួន
ត្រូវតែបន្តពាក់ម៉ាស់នៅពេលពួកគេចូលទៅទីសាធារណៈក្នុងបរិវេនក្នុងអគារ។
- អ្នកដែលបានចាក់វ៉ាក់សាំងគ្រប់ចំនួនហើយ
អាចជ្រើសរើសមិនពាក់ម៉ាស់នៅតាមទីសាធារណៈភាគច្រើន។
- អ្នកអាចជ្រើសរើសមិនពាក់ម៉ាស់នៅទីកន្លែងដូចជា កន្លែងស្នាក់នៅ កន្លែងស្នាក់នៅបណ្តោះអាសន្ន កន្លែងស្នាក់នៅស្នាក់នៅបណ្តោះអាសន្ន និងបុគ្គលិករបស់ពួកគេឱ្យ
ពាក់ម៉ាស់។

- មនុស្សគ្រប់ៗគ្នាត្រូវតែបន្តពាក់ម៉ាស់នៅក្នុងមន្ទីរពេទ្យ និងទីកន្លែងមើលថែសុខភាពផ្សេងៗទៀត ទីកន្លែងយុំយ៉ាង ទីកន្លែងសម្រាប់អ្នកគ្មានផ្ទះសំបែងស្នាក់នៅ សាលារៀន និងទីកន្លែងមើលថែទាំកូនក្មេង ហើយនិងនៅពេលធ្វើដំណើរតាមមធ្យោបាយធ្វើដំណើរសាធារណៈ។
• កន្លែងមើលថែទាំមនុស្សចាស់ជរានិងបន្តប្រតិបត្តិការក្រោម [កូរ៉ូណា ២០១៩](#) (គេហទំព័រមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ) ដាច់ដោយឡែកផ្សេងទៀត។

តើយើងអាចបន្តទាមទារអោយអ្នកដែលចូលមកក្នុងទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្មឬអង្គការរបស់យើងឱ្យពាក់ម៉ាស់ឬទេ?

ក៏បើដូច្នោះ បាន ទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្មឬអង្គការណាមួយ អាចតម្រូវមនុស្សទាំងឡាយឱ្យពាក់ម៉ាស់ ប៉ុន្តែត្រូវមានភាពសមហេតុសមផលសម្រាប់ជនពិការ ដូចបានចែងនៅក្នុង [កិច្ចសន្យាសេវាសម្រាប់ជនពិការ](#) (គេហទំព័រមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ)។ បើការពារកូនក្មេង ការពារមនុស្សដែលមានបញ្ហាសុខភាពនិងអ្នកដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងរួច។ ក៏ដូចជាការពារមួយកម្រិតបន្ថែមទៀតសម្រាប់អ្នកដែលបានចាក់វ៉ាក់សាំងរួចផងដែរ។

តើវិធានការអ្វីខ្លះដែលខ្ញុំអាចធ្វើដើម្បីរក្សាទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្មឬកន្លែងធ្វើការឱ្យមានសុវត្ថិភាពសម្រាប់មនុស្សគ្រប់ៗគ្នា?

- ដើម្បីការពារបុគ្គលិក អតិថិជននិងភ្ញៀវ វិធានការការពារនៅតែសំខាន់ ទោះបីជាវាមិនចាំបាច់ដោយ [កូវីដ-១៩ \(COVID-19\)](#) ក៏ដោយ។
• បើយើងនៅឡើយហើយវាអាចជាលក្ខណៈតាមខ្យល់។
 - [កិច្ចសន្យាសេវាសម្រាប់ជនពិការ](#) និងអតិថិជនដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងត្រូវតែពាក់ម៉ាស់។
 - បង្កើតបរិយាកាសមួយដែលលើកទឹកចិត្តអោយពាក់ម៉ាស់ (ក៏ដូចជា មិនតម្រូវក៏ដោយ) ។
 - ធ្វើអោយខ្យល់និងតម្រងខ្យល់នៅក្នុងផ្ទះមានសភាពល្អប្រសើរជាងមុន (កូរ៉ូណា ២០១៩ ការណែនាំមាននៅ [កូរ៉ូណា ២០១៩](#) (គេហទំព័រមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ)។
 - [កិច្ចសន្យាសេវាសម្រាប់ជនពិការ](#) និងធ្វើតេស្តប្រសិនបើចាំបាច់។
គួរពិចារណាផ្តល់ការចាក់វ៉ាក់សាំងអោយបុគ្គលិកនៅនឹងកន្លែង។
- បន្តលើកទឹកចិត្តអោយមានការជួបជុំគ្នានៅខាងក្រៅ នៅពេលដែលអាចធ្វើបាន។

ក៏បើដូច្នោះ ការលាងដៃគឺជាវិធីដ៏ល្អដើម្បីការពារការឆ្លងរោគ។

តើខ្ញុំអាចអនុញ្ញាតឱ្យមនុស្សដែលមិនពាក់ម៉ាស់ចូលក្នុងទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្មឬកន្លែងធ្វើការរបស់ខ្ញុំដែរឬទេ?

យោងទៅតាមក្រសួងសុខាភិបាល ទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្មនិងអង្គការនានា មានជំរើសទាមទារអោយពាក់ម៉ាស់នៅក្នុងទីតាំងរបស់ពួកគេ។ ពួកគេអាច

- សន្មតថាមនុស្សដែលមិនពាក់ម៉ាស់គឺគេបានចាក់វ៉ាក់សាំងគ្រប់ចំនួនហើយ
- ជ្រើសរើសសួរអតិថិជននិងភ្ញៀវដែលមិនពាក់ម៉ាស់
អោយបញ្ជាក់ភស្តុតាងបង្ហាញថាបានចាក់វ៉ាក់សាំងហើយ ប៉ុន្តែវាមិនមែនជាតម្រូវការទេ
- ស្នើឱ្យមនុស្សគ្រប់ៗគ្នាពាក់ម៉ាស់ដោយមិនគិតថា
ពួកគេបានចាក់វ៉ាក់សាំងហើយឬអត់នោះទេ

Ⓞ ២៥ ៥៦ ៧ ៨ ៩ អាជីវកម្មនិងអង្គការនានាដែលមានទីធ្លាសាធារណៈនៅខាងក្នុង
គួរតែបិទផ្លាកសញ្ញា
បង្ហាញពីគោលនយោបាយរបស់ពួកគេនិង៖ ៦ ៧ ៨ ៩ ដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងអោយ
បន្តពាក់ម៉ាស់។

**តើខ្ញុំអាចតម្រូវឱ្យអតិថិជនឬបុគ្គលិកបង្ហាញភស្តុតាងបង្ហាញថាបានចាក់វ៉ាក់សាំងហើយដែរឬ
ទេ?**

អាចធ្វើបាន
ក៏ប៉ុន្តែអ្នកត្រូវតែមានភាពសសមហេតុផលសម្រាប់ជនពិការឬអ្នកដែលមិនអាចចាក់វ៉ាក់សាំង
បាន។ យោងតាម [p ៥០៧ #១៩ P p ៥៤ ៥៥: S è ៦ H Y ៧ ៨ ៩ ១០ ១១ ១២ ១៣ ១៤ ១៥](#)
ប្រសិនបើនិយោជកមានគម្រោងអនុញ្ញាតឱ្យបុគ្គលិកដែលបានចាក់វ៉ាក់សាំងគ្រប់ចំនួនធ្វើការ
ដោយមិនចាំបាច់ពាក់ម៉ាស់ បុគ្គលិកនោះត្រូវបង្ហាញភស្តុតាងថា
ពួកគេបានចាក់វ៉ាក់សាំងគ្រប់ចំនួនហើយ។
ប្រភេទឯកសារដែលអាចទទួលយកបាន រួមមានដូចជា៖

- កាតចាក់វ៉ាក់សាំងពីក្រសួង CDC
- រូបថតនៃកាតចាក់វ៉ាក់សាំង
- ឯកសារពីអ្នកផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាព
- សេចក្តីថ្លែងការណ៍ចុះហត្ថលេខាបញ្ជាក់ពីបុគ្គលិកឬអតិថិជន

× ៧ ម្ចាស់ភោជនីយដ្ឋាន។
តើមានការរឹតបន្តឹងពិសេសអ្វីមួយដាក់មកលើអាជីវកម្មរបស់ខ្ញុំឬទេ?

ៗ | ២៩។
តម្រូវការសម្រាប់ភោជនីយដ្ឋានគឺដូចគ្នានឹងតម្រូវការសម្រាប់មុខរបរលក់ដូរដទៃទៀតដែរ។

តើមានការរឹតបន្តឹងពិសេសអ្វីមួយដាក់មកលើទីកន្លែងជំនឿសាសនាឬទេ?

ៗ | ២៩។
តម្រូវការសម្រាប់ទីកន្លែងសាសនាគឺដូចគ្នានឹងតម្រូវការសម្រាប់ទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្មនិង
អង្គការដទៃទៀតដែរ។ ចំពោះព័ត៌មានលម្អិតអំពីវិធីបើកឡើងវិញប្រកបដោយសុវត្ថិភាព
è ៣ ចូលមើល [គេហទំព័ររបស់ទីកន្លែងជំនឿសាសនា](#) របស់យើង
(គេហទំព័រមានតែជាភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ)។

តើមានការរឹតបន្តឹងពិសេសអ្វីមួយដាក់មកលើព្រឹត្តិការណ៍ធំៗ ដូចជា ការប្រគុំតន្ត្រីនិងព្រឹត្តិការណ៍លេងកីឡាដែរឬទេ?

ព្រឹត្តិការណ៍នៅខាងក្នុងអគារដែលមានមនុស្សលើសពី ១០០០០ នាក់ នឹងត្រូវបានកំណត់ចំនួនមនុស្សអោយមានត្រឹមតែ ៧៥ ភាគរយទេ។ ប្រសិនបើមានការតម្រូវឱ្យអ្នកចូលរួមមានភស្តុតាងបញ្ជាក់ថាពួកគេបានចាក់វ៉ាក់សាំងគ្រប់ចំនួនហើយ នោះមិនមានការកំណត់លើចំនួនមនុស្សទេ។ មិនមានការតម្រូវអោយរក្សាគម្លាតឃ្លាតឆ្ងាយពីគ្នាទេ ហើយអ្នកចូលរួមត្រូវតែអនុវត្តតាមតម្រូវការការពារកំរាំងមុខនាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ។

ចុះចំពោះរោងភាពយន្ត សារមន្ទីរនិងព្រឹត្តិការណ៍វប្បធម៌ផ្សេងៗទៀត? តើមានការរឹតបន្តឹងដែរឬទេ?

ការដាក់កំណត់លើចំនួនមនុស្សនិងការរក្សាគម្លាតឃ្លាតឆ្ងាយពីគ្នា ត្រូវបានលុបបំបាត់ចោលហើយនៅតាមទីកន្លែងទាំងនេះសម្រាប់អតិថិជន/អ្នក ឬ អ្នកនៃអ្នកដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងត្រូវតែបន្តពាក់ម៉ាស់។

តើទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្ម អង្គការនានានិងទីប្រជុំជនធំៗ អាចបង្កើតទីកន្លែងសម្រាប់ដាក់អ្នកបានចាក់វ៉ាក់សាំងនិងដាក់អ្នកដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងដោយឡែកពីគ្នាដែរឬទេ?

អង្គការទាំងអស់ត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យមានផ្នែកនៅក្នុងទីកន្លែងរបស់ពួកគេ សម្រាប់ដាក់អ្នកបានចាក់វ៉ាក់សាំងរួចហើយនិងដាក់អ្នកដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងរួច។ សម្រាប់ព្រឹត្តិការណ៍ធំៗនៅខាងក្នុងអគារដែលមានអ្នកចូលរួម ២០០០០ នាក់ឡើងទៅ មានផ្នែកសម្រាប់ដាក់អ្នកបានចាក់វ៉ាក់សាំងរួច និងមិនអនុញ្ញាតឱ្យព្រឹត្តិការណ៍នេះមានចំនួនមនុស្សលើសពី ៧៥% ។ (ឧទាហរណ៍ យើងមិនអាចដាក់កំណត់ចំនួនមនុស្សផ្នែកសម្រាប់អ្នកមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងនៅត្រឹម ៧៥% ហើយអនុញ្ញាតឱ្យផ្នែកសម្រាប់អ្នកបានចាក់វ៉ាក់សាំង ១០០ % នោះទេ។)

ប្រសិនបើអង្គការណាមួយចង់បង្កើតផ្នែកសម្រាប់ដាក់អ្នកបានចាក់វ៉ាក់សាំងនិងផ្នែកសម្រាប់ដាក់អ្នកមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងរួច ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យឆ្លងជំងឺកូវីដ-១៩ ពួកគេគួរតែតម្រូវឱ្យមានការរក្សាគម្លាតឃ្លាតឆ្ងាយពីគ្នាហើយនិងពាក់ម៉ាស់នៅក្នុងផ្នែកដាក់អ្នកមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងរួច។

តើគោលការណ៍ណែនាំការសម្អាតអនាម័យអ្វីខ្លះ ដែលទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្មនិងអង្គការនានាគួរបន្តអនុវត្ត?

<https://www.cdc.gov/clean/faq/clean-places.html> (គេហទំព័រមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ) នៅតែសំខាន់សម្រាប់កាត់បន្ថយហានិភ័យឆ្លងជំងឺកូវីដ-១៩និងជំងឺឆ្លងផ្សេងៗទៀត។

ការលាងសម្អាតនិងធ្វើអនាម័យឱ្យបានញឹកញាប់លើផ្ទៃដែលគេប៉ះច្រើន
ការលើកទឹកចិត្តអោយបុគ្គលិកលាងដៃអោយបានញឹកញាប់
ការផ្តល់ទឹកអាកុលអនាម័យជូនអតិថិជន
និងការបន្តមានដាក់កញ្ចក់បាំងឬរបាំងផ្សេងទៀតដើម្បីទប់ស្កាត់ដំណក់ទឹកមាត់ពីការកណ្តាល
និងក្នុងនិងកាត់បន្ថយការឈឺក្នុងចំណោមអតិថិជននិងបុគ្គលិកធ្វើការ។ សូមមើល
[រូបភាពស្តីពីការកាត់បន្ថយហានិភ័យនៃការឆ្លងជំងឺកូវីដ-១៩នៅកន្លែងធ្វើការ។](#)
របស់ក្រសួងការងារនិងឧស្សាហកម្មរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន
រូបភាពស្តីពីការកាត់បន្ថយហានិភ័យនៃការឆ្លងជំងឺកូវីដ-១៩នៅកន្លែងធ្វើការ។

តើអ្នកមានសំណួរដែលមិនបានចុះនៅក្នុងបញ្ជីនេះឬទេ?

ចំពោះចម្លើយលើសំណួរផ្សេងៗទៀត
សូមមើល [រូបភាពសំណួរចម្លើយដែលត្រូវបានគេសួរជាញឹកញាប់ស្តីពីការបើកឡើងវិញ](#)
(គេហទំព័រមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ)
និង [រូបភាពសំណួរចម្លើយដែលត្រូវបានគេសួរជាញឹកញាប់ស្តីពីការពាក់បាំងមុខ](#)
(គេហទំព័រមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ) របស់ក្រសួងសុខាភិបាលនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន។